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Poštovane koleginice i kolege, 

Poštovani Judidžijevci,  

 

 

Po drugi put – dobrodošli na UDG!...  Želim da Vas sreća i uspjeh prate čitavog života u toj 

našoj narandžastoj boji! 

Većina Vas je bila na Lovćenu! Dobili ste danas i govor sa prvog časa na Lovćenu!... 

Pročitajte ga! 

Više puta – to znači 100 puta u 100 prilika ga pročitate, od sada do svoje 30 godine! 

 

Počeli smo sa Lovćena!... Vrh Crne Gore! 

Već nišanimo Mon Blan (ne Brisel)!... Vrh Evrope! 

A ozbiljno mislimo o MontEverestu!... Vrhu svijeta! 

 

To je taj skromni UDG!... Univerzitet već poznat kao osvajač visina!... 

 

A od danas Vi ste UDG!...  Vi ste ti novi osvajači visina! Ti novi sokolovi!... 

 

Izgleda nemoguće? Zapamtite, u životu nam se kao moguće dešava upravo ono što nam 

prethodno izgleda nemoguće! Ništa nije moguće kao ono što izgleda nemoguće!  

 

Ja znam da Vam sada izgleda nemoguće što ja u sali vidim članove Vlade EU, čak mislim da 

vidim i Predsjednika EU, vidim izložbe naših dizajnera čak u Milanu, centru mode, vidim sa 

kakvom opuštenošću naše arhitekte zajedno sa Brazilcima pripremaju nacrte za nova 

riješenja gradnje na Kopakabani, vidim nekoliko direktora u novoj Svjetskoj razvojnoj  

banci u Šangaju, kako objašnjavaju nove modele finansiranja, vidim vlasnike i menadžere 

najvećih firmi i banaka u Crnoj Gori, vidim opuštene i vesele profesore (za razliku od 

današnjih), vidim menadžere nekoliko evropskih klubova iz Crne Gore. Vidim i ove stroge i 

ozbiljne šefove laboratorija za kontrolu hrane i proizvodnju gena... A što se Vi krijete 

gospodine guverneru Centralne banke? Nije to loš posao!... Vidim puno vlasnika firmi, 

arhitekata i modnih dizjnera... Ali, vidim i srećne majke i uobražene očeve... Vidim... vidim 

ono što mnogi drugi ne vide!...  Zar ne vidite da ja vidim taj globus,... to podstiče Vaš uspjeh 



u životu!... da niste druga država i Vi ste dijo svijeta! Stanovnik ove planete... I to vidim! 

Vidim to što mnogi smatraju da je to nemoguće! 

Da li je ovo moguće? 

 

Da, sve je moguće! Ako vjeruješ u sebe! Ako znaš što želiš u životu! Ako pronađete sebe u 

sebi! Ako shvatite da Vi, svako od Vas sam leti kao i ptica! Iako je u jatu, niko ne leti za nju! 

Ne maše njima majka da bi one letjele. 

 

Možda se plašite visine?... Plašite se da letite sami?  

Ako ste došli na UDG, onda se oslobađajte te bolesti, te nevjere u sebe! 

Da ne vjerujete da možete biti najbolji! Ko Vas je to ubijedio? Ko Vas je toliko podcijenio? 

Zašto to prihvatate? 

Zašto smatrate da je Vaš vršnjak iz Finske, Engleske, Nigerije, Sirije, Kine, Australije – bolji 

od Vas? Zašto smatrate da je među Vama, vašim kolegama sa državnog univerziteta u 

Podgorici, Beogradu, Zagrebu, neko bolji od Vas? Pa, zar Vi na startu nijeste pokazali da 

želite nešto novo, nešto kreativno, nešto što budi nadu, a ne klasične studije i predavanja? 

Zar niste pokazali da Vi hoćete jedan novi svoj put u život, i ne da idete utabanim i davno 

istrošenim stazama. 

 

Ako neko među Vama – a čini mi se da vidim neke saborce, ima i nekih građevinskih 

radnika, vidim u ćošku i neke socijalne slučajeve– odlazite što prije na UDG-a! 

 

 

UDG je šokantan Univerzitet! 

Univerzitet šokova! 

Prvi šok je upravo ovaj koji sam rekao: da Crnogorce ubjeđujem da mogu biti u stvarnosti 

najbolji, a ne da pričaju kao nekad oko ognjišta, ili dok sjede u kafiću sa djevojkom, da su 

najbolji, a od mame traže 1€ da izađu.  

Da budete najbolji u globalnom svijetu – a ne u svojoj mahali, ili ulazu svoje zgrade! 

Kao što su to naše rukometašice– skoro svaka od njih je student UDG!!! 

 

Niko ne smije svojim neradom i svojim kukavičlukom da ugrožava imidž UDG- to znači Vaš 

i svakog od Vas pojedinačno. Ugrožavate imidž svoje porodice i svojih roditelja koji plaćaju 

Vaše studije. UDG ima imidž i profesore sa svih strana svijeta... Da li stvarno to želite? 

 

Univerzitet iznenadnosti. Neuobičajeno ne samo za ovu sredinu! Za region, čak i Evropu!   

 

Došli ste na univerzitet šokova! Megatrendova i misaonih šokova! 

A šokovi su metoda za oživaljavanje onih koji su zapali u mrtvilo i tišinu!... Vraćanje u 

život!... Buđenje nade! Kao u medicini!... 



 

Učenje od šokova života – to je dubinsko učenje!...  Suštinsko!...  Nezaboravno!... 

Prožimajuće! 

 

To je učenje od iznenadnog, neočekivanog, nevidljivog... Od onoga što Vam se urezuje 

duboko u pamćenje! I prva ljubav je svojsvrstan šok... Zato se i kaže: „Prva ljubav, zaborava 

nema!“ 

Šok je suprotno od naviknutog, uobičajenog, svakodnevnog.... 

Zapitajte se: da li više naučite ili shvatite o ljubavi od iznenadnog šoka kada vidite svoju 

voljenu osobu da se „mazi“ sa drugom ili drugim, ili godina normalnog zabavljanja dok Vam 

je govorio/la „Ja te volim, mjeseče moj“... 

 

Potrebno je da na vrijeme shvatite da je Mjesec pust i prazan, šokirate se kad vidite da je 

naišla/lo Sunce i puno svjestlosti sada  drugom kaže: „Sunce moje“ 

 

Zapitajte se: 

Da li o zdravlju više naučite kada se razbolite ili u godinama kada ste zdravi? Kaže se: „Kada 

ste zdravi, imate u životu hiljade problema. Kada ste bolesni imate samo jedan problem!“ 

Da li više naučite od pobjede ili od poraza? 

Da li Vas šokantna jedinica koju ste iznenada dobili u školi, više pokrene, od uobičajene 

petice? 

 

Kao što rekoh, na UDG počinjete sa šokovima!... Ako ih ne osjećate – mrtvi ste! Nema 

spasa!... 

 

Zar prvi šok nije bila zgrada? Predavanja na univerzitetu u ovakvoj zgradi? Šta Vam to 

govori?... Valjda Vas navede na tvrdnju: „Ovdje su ozbiljne neke studije!!! Ove studije nijesu 

u par iznajmljenih učionica, trgovačkim centrima i sl... Ovo je nešto ozbiljno!... A ja hoću 

ozbiljno da studiram!“ 

Zar drugi  šok nijesu uslovi? Na što oni upućuju?... Opet na ozbiljnosti i profesionalnost! 

Zar treći šok nije da nema šaltera... Sve je otvoreno?... Šta to znači?... Razmislite!... „Student 

UDG se neće saginjati!“? 

Zar četvrti šok nije najveća čitaonica u Crnoj Gori? 400 mjesta!!! Urađena na principu lične 

biblioteke!... Knjige su Vam dostupne kao u kućnoj biblioteci! 

Zar peti šok nije da svaki student ima svoju stolicu i stočić? ... Šta to znači? ... Svako je 

individua! Ličnost! 

Zar šok nijesu i dvije masline? Čega su one simboli? 

Maslina kao biljka. Šta to znači? Kakvu poruku šalje studentu? Poruku mira ili rata, ljubavi 

ili nasilja, lokalnog ili globalnog? Što je maslina baš na ulazu UDG-a? Ne prolazite pored nje 

a da ih ne primjećijete i da ne preopznate poruku koju Vam šalju! 



 

Zar nije šok knjiga u temeljima?  

Ovo nije trgovački centar pa da u temeljima bude novac! Knjiga – simbol znanja! Koja 

knjiga? „Opasne riječi“ na početku stvaranja svijeta bijaše riječ! Na početku osnivanja UDG 

bijaše opasna riječ! Zato ćete Vi biti opasniji i opasnije gdje god dođete! 

 

Zar nije šok da su predavanja obavezna? I da se to stvarno provjerava! 

Da li je šok elektronski index? Sada neki fakulteti uvode taj index i obavještavaju o toj 

velikoj inovaciji javnost ... za nama kaska 10 godina. 

Zar nije šok da se poštuje dres kod? Valjda ste vaspitanje odnijeli iz porodice?  

Zar nije šok da morate sve da radite na vrijeme – minut u minut? U transferu igrača Reala i 

Mančester Junajteda, zakasnili su 5 minuta i transfer je propao? Avion je poletio... 

 

Zar UDG jednostavno nije šok za Crnu Goru?... Što nas kritikuju?... Iz straha... 

 

Zar nije šok „13 zapovjesti“ polaganja pismenog ispita na UDG? „Zašto nijesi upisao UDG...“ 

„Neću, tamo se ne prepisuje!“ Zato što tamo postoje ne samo disciplinske komisije već i 

„antikorupcijski sud“. 

Zar nije šok Almanah studija? Naša biblija studija! 

Zar nije šok Profesorova jednačina S=z*i²? Već međunarodno testirana! 

Zar nije šok da je engleski jezik službeni jezik? 

Zar nije šok da danas upisujete PhD studije? 

Zar nije šok da nijesmo studije za biro rada? Naših studenata je malo na Birou rada. 

Zar nije šok da oko 300 nastavnika i saradnika predaje na UDG i to sa svih kontinenata? 

Zar šok nije fascikla koju ste dobili? Sadržaj koji ste dobili! 

Zar nije šok da ste več svi podijeljeni u grupe od 10 studenata i da ste dobili mentora?... U 

sljedećoj iteraciji bićete podijeljeni po petoro! Zar to nije individualizacija nastave? Zar to 

ne vodi kvalitetu? 

 

Šok tjera na razmišljanje? ... Na shvatanje! Na poruku! 

Šok ne smije da Vas zbuni! Tjera na razmišljanje, na akciju, na učenje... 

 

Zašto sam naglasio nekoliko šokova tj. specigfičnosti UDG? 

Zbog toga što Vi svi mislite da je to normalno, da je svugdje tako! 

Da su sve Vaše kolege, prijatelji iz srednje škole upisali Univerzitet, promijenili na neki 

način, da im se obraćaju Rektor i svi dekani,... da su dobili materijal... 

Pitajte ih!... Tu počinje suštinska razlika! 

Ne zaboravite: Vi još nemate ni dovoljno znanja ni dovoljno iskustva, a plašim se ni 

dovoljno volje da provjerite i shvatite drugojakost? 



Vi nijeste imali priliku da vidite druge i uporedite.  Vama je sve ovo normalno! Makar za 

većinu. Naši studenti, kada nastave školovanje u inostranstvu kažu:“Nismo znali u kakvim 

dobrim uslovima  i koliko kvalitetne studije smo studirali na UDG!“ 

 

Kada budete cijenili sve ove uslove i kada budete cijenili način rada i model studija UDG – 

tada ćete cijeniti i sebe! Osjećaćete da ste drugačiji! Da ste markirani, a ne da ste trgovac sa 

kamionske pijace! 

 

Zar nije šokantnan naš misionarski moto? 

 

ISTORIJA BUDUĆNOSTI!!! 

 

Možemo to shvatiti kao sjeme budućnosti! 

Kao što je zrno pšenice istorija budućeg hljeba! 

Svi ste Vi, studenti UDG-a, upravo to sjeme budućnosti! 

Zar se niste maloprije čudili kada sam u sali vidio toliko uspješnih ljudi među Vama! Zar 

nijeste rekli: pa ovo je nemoguće!!! (Što priča ovaj Profesor?... Tipična malograđanska 

reakcija!) 

A da li Vam izgleda normalno, prirodno, a kad u Vama, sjemenu budućnosti vidim uspješne 

ljude, tada se čudite, ko zna kako me komentarišete. 

A zamislite kako bi Marsovcu izgeldalo da mu kažem da će od ovog zrna pšenice nastati 

parče hleba? 

A da li je od zrna pšenice do hleba , od istorije ka budućnosti lak put? ... Šta treba uraditi da 

ovo zrno (sjeme) postane hleb? 

 

    I  II    III       IV         V  VI VII 

Zrno  - oranje njive – sadnja – žetva – brašno – pekara – hleb   

 

Da li ima razlike između toga da zrno postane hleb i Vas, danas da postanete poznati, slavni, 

potrebni svakoj porodici i društvu kao hleb? 

 

    I II        III         IV   V 

Vaš željeni proces je: trening – trening – trening – opet trening i samo trening! Ovo je 

tehnološki proces proizvodnje najbiljih na UDG!   

 

Potreban je rad, napor, vizija... Vrijeme!... Sreća... Sreća... Sreća... 

 

Ajnštajn je kazao: „Učenje nije proizvod lijenog školovanja, već napor koji se čini cijelog 

života da se stekne znanje!“ ... Vječiti trening... 

 



Kao što pšenica koju posijem na ovaj parket nikad neče postati hleb, tako ni Vi koji ne 

prepoznajete na UDG-u izazove svog razvoja, nikada nećete postati ono što bi mogli biti! 

Ali, pšenica koju posijemo u ovoj vazi, nailazi na plodno tle da proklija i razvija se. 

UDG je univerzitetsko plodno tle u kojem možete da razvijete sebe – ako Vas ima!!!... Ako 

već nijeste mrtvi! 

 

UDG, ovako kako je urađen je plodno tle za Vaše klijanje, za buđenje Vaših sposobnosti! Za 

Vaš razvoj, za Vašu sreću! 

Uvjerićete se da je UDG najplodnije univerzitetsko tle za Vaše intelektualno klijanje i razvoj, 

makar u regionu! Ako ne možete proklijati na UDG – onda ste kao zrno pšenice na parketu! 

Ko u to ne vjeruje, a na bazi dosadašnjih rezultata, neka odmah napusti UDG! Važi za Vas 

studente, a još više za profesore i saradnike, od kojih se traži da budu visoko na misiji  UDG-

a! 

 

UDG nije univerzitet sjenki! Nismo ničija sijenka! Nijesmo univerzitet imitacije!... Nismo 

prepisali ničiji Nastavni plan! Mi smo orginalni, gradimo svoj! Hrabro smo krenuli u to da 

budemo nov,...  kreativan i inovativan univerzitet, što nam je potvrdila i Komisija za 

evaluaciju univerziteta iz Brisela!... Ali i tržište! Što je važnije za budućnost! 

Vjerujte, trebala je velika petlja da se krene u ovakav izazov!!! Trebalo je biti dovoljno lud 

za ovakav izazov!... Vjerujem, da je obzirom na misiju, viziju i originalnost ideje, ovo daleko 

najveći izazov u Crnoj Gori!!!... Veći nego autoput!... Veći nego gradnja termoelektrana! Veći 

nego gradnja bilo kojeg hotela! Ovo treba da bude sjemenište Crne Gore!... A već jeste!... Vi 

ste ti koji treba da jačaju UDG! Ja sam više bio homo ludens nego homo economicus. 

Ne zaboravite, mi smo jedini univerzitet u Istočnoj Evropi, na kome je gostovao Predsjednik 

Evropske komisije: Baroso  

A svi su bili protiv, jer je po klasičnoj šemi provo trebao da pođe na državni, a ne kod nas! 

Na  pitanje zašto ste došli na UDG? Baroso je odgovorio:“Ja idem tamo gdje me zovu,... 

Mnogi su me zovu, ali mi se ovaj Univerzitet učinio drugačijim... Obećao sam im da ću doći 

uvijek kada me pozivu“...  

A  
 

Malo li je? Istočna Evropa ima oko hiljadu Univerziteta – došao je kod nas!!! 

 

Biti student UDG znači biti hrabar! 

Imati petlju! 

Biti odlučan! 

Biti svoj! 

Student UDG je hrabar! 

Poštujte sebe! Ali sebe ne možete poštovati ako ne poštujete druge! Morate razvijati 

saosjećajnost sa drugima, solidarnost prema drugima! Sjećate li se npr. Onih igara na 

Lovćenu? Kakva solidarnost članova tima?  

 



„Ne uradi drugom ono što ne bi želio da drugi urade tebi!“  

 Zapišite svi!!! Pridržavajte se toga!... Nikad ne zaboravite!... Nema morala izvan ovog 

načela! 

 

U životu morate biti radoznali, tragači, lovci, istraživači! Stalno u pokretu!  

Ko od Vas misli da sada u ovoj sali sjedi?  

 

Novac uzbuđuje!  

„Novac nije važan!... Samo je na prvom mjestu!“   

Novac nije cilj ... to je sredstvo da neku želju ispunite! 

„Nikad ne jurite za novcem!... Neka novac juri za Vama!“  

 

Novac je rezultat rada, znanja, kreativnosti, sposobnosti i ... sreće!... 

Najbolje je kad drugom poželite da ima puno sreće!... Neka se ne slažu! 

„Ne, najvažnije je zdravlje!...“ „Možda, ali su putnici Titanika svi bili zdravi... Ali nijesu imali 

sreće!“ 

 

„Sreća prati hrabre!“ (Cezar)  

„Sreća prati spremne!“ (UDG)  

 

I na kraju tri zapovjesti: 

Svi da ih dobro čujete! 

Da svi zapamtite ove 3 poruke... Da ih zapišete... Spremni?... 

1. Niko od studenata UDG nakon diplomiranja ne bi smio da traži posao! 

2. Niko od studenata UDG nakon diplomiranja ne bi smio da traži posao! 

3. Niko od studenata UDG nakon diplomiranja ne bi smio da traži posao! 

  

Šta sam ja rekao? 

Šta je poruka UDG? 

 

Tri su poruke: 

1. Da već tokom studija kreirate svoj posao! 

2. Da već tokom studija kreirate svoj posao!  

3. Da već tokom studija kreirate svoj posao! 

 

Kako? Pitaju me studenti? Da li je ovo moguće? 

„Kolege, da li ste me pitali kako da nađete djevojku ili momka?“ Nijeste... To se ne traži 

preko preporuka i veza... 

Sami ste to uradili... Isto je i za posao...Zašto mene pitate?... Sami ga nađite! Slijedite sebe, 

svoj talenat, svoje srce i razum! 



Posao je tvoja ljubav!... A ljubav ne smije niko da bira za Vas!... Da Vas ubjeđuje što je ljubav 

za Vas? Što je posao za Vas?... To je isto kao kad bi vas otac ženio ili udavao, kao što je bilo 

nekada. To uvijek treba da biraju Vaše srce i razum!!! Vi sami!... Ne dopustite da budete 

perje koje leti kako vjetar duva!  

 

Problem mladih je nazaposlenost! Svuda!... Čak Vas nazivaju „generacija bez nade“!!! 

Generacijom „Jobless“!!! 

 

To je uvreda!... Podcjenjuju Vas!!! Ne dozvolite to u ime mnogih Vaših vršnjaka!... Ni u 

svoje ime!!!  

Nezaposlenost je rezultat činjenice da Vas društvo podcjenjuje, a i činjenice da Vi sebe 

podcjenjujete do prezira! 

Budite hrabri! Ne očekujte od drugih! Ne očekujte ni od mame i tate, ni od države!... Ne 

očekujte od Vaših komšija, bake... Ne daj Bože od partije...! 

Očekujte samo od sebe! Od svog rada, znanja i sposobnosti!... Od svoje radoznalosti... Od 

svoje ljudskosti... „Junak čojku, konja vodi!“ (Marko Miljanov)  

 

Budite sokolovi koji lete visoko! 

Ne budtite kukavice!... Kukavice nemaju ni hrabrosti ni želju da saviju svoje gnijezdo!... One 

čekaju da drugi sagrade gnijezdo, da bi u njemu položili svoja jaja!... To su studenti koji 

čekaju da neko drugi nešto sagradi – pa da ih zaposli, i tako polože svoja jaja! 

Pa zato većina čeka da radi u državi! „Siguran posao! Sigurna plata!“ Kakva zabluda! Država 

je vjerujte, kukavičije gnijezdo!... Zato postoje privatni i državni univerziteti! Mi 

pripremamo studente za ptičje gnijezdo, za svoje gnijezdo!... Za one koji imaju hrabrosti 

da prave svoje gnijezdo!...  

 

Zašto su Kinezi glavni stadion za Olimpijadu nazvali „ptičije gnijezdo“?  Stara kineska 

mudrost je došla do izražaja! 

 

Kinezi su rekli sportistima: 

... „Ovo je za hrabre i smjele! Za najbolje!!!“... Zaista, moj lični utsak sa vešednevnog boravka 

na ovom stadionu, da je izazovan za hrabre, odvažne i spremne... Nije običan! 

 

 

Svi koji smatraju da je ovo idilična priča jednog zanesenog profesora, razmislite dobro još 

dvije nedelje – onda napuštajte ili ostajete! Da li će 20-30 od 100 kukavica napustiti UDG – 

za mene je zanemarivo.  Hoću sokolove i sokolice!!! 

Ispred vas je profesor koji je sve svoje ideje mjerio -rezultatima!!! 

A ko mjeri svoje ideje i snove rezultatima – nije idealista!... A bez ideala i snova, sa druge 

strane, nema rezultata!... A uvijek sve što u životu radite, barem u ovoj civilizaciji, mjeri se 



rezultatima a na namjerama! „I put u pakao počinje dobrim namjerama!“ – to nikad ne 

zaboravite!!! 

 

Na UDG nema niko pravo na nerad!... Da se ponaša oholo... Nezainteresovano... Palanački... 

Uobičajeno...  

Niko od Vas ne smije da dozvoli sebi situaciju, da ne upiše semestar, godinu! 

Svaki nepoloženi test, svaka petica, izgubljeni semestar, ne daj Bože nezavršen fakultet , 

znak je da ste... 

 

Svako od Vas može!... Svako od Vas može! Zapamtite!!! Svako od Vas može!  

 

Šta Vam fali? Pitate se da li imate sve djelove tijela...? 

Svi ste odlučili da upišete UDG – univerzitet sa imidžom, univerzitet koji promoviše svoje 

studente... koji voli svoje studente... i daje im šansu i na studijama a i nakon studija! Do 

kraja života pamti se UDG! 

UDG-je univerzitet koji stvara zvijezdu!  

UDG je Univerzitet  koji Vas uči da ciljate na Mjesec – ako promašite i dalje – ostajete među 

zvijezdama! 

 

Ja nijesam želio da Vam držim uobičajeno, pametno, epsko i profesorski uspavljujuće 

predavanje, školsko predavanje! Predavanje koje ne razumije ni predavač, ni slušaoci ali se 

upravo zbog toga što ništa ne rzumiju – svi zadive!!! Davno sam izgubio tu sposobnost! 

Ja znam da ste Vi generacija koja traži doživljaj, a ne klasična predavanja! 

Htio sam da Vam i sa Lovćenom i sa ovim dočekom stvorimo doživljaj? 

Da ga pamtite!!! Nikad ne zaboravite!!!... Da ga sjutra pričate svojoj djeci! Tim budučim 

UDG-zvijezdama! 

 

 

Da li sam uspio? 

Naravno da jesam!!! 

 

 

 

ŽIVJELE NOVE ZVIJEZDE UDG!!! 

ŽIVJELO NJIHOVO POTOMSTVO SA NAFAKOM!!! 

  

 

 

 

 



 


